
 آرمان ملی: با گذشت سه هفته از شروع 
سیستم  همچنان  برتر  لیگ  رقابت های 

کمک داور ویدئویی انتقادات زیادی دارد. 
   وضعیت هفته سوم 

هفته سوم لیگ برتر فوتبال ایران با یک 
اتفاق جنجالی و البته قابل پیش بینی به 
پایان رسید؛ جایی که در ورزشگاه سردار 
آزادگان قزوین، نبرد تیم های پرسپولیس 
دقیقه ای   12 حدوداً  تاخیری  با  فولاد  و 
آغاز شد و علت این تاخیر هم عدم اتصال 
نمایشگر  صفحه  به   )VAR( اتاق  تصویر 
کنار زمین بود! جالب آنکه با وجود تاخیر 
اتصال  این  انجام  از  ایجاد شده، خبری 
نبود و همین مسأله در حین برگزاری دوئل 
دردسرساز  فولاد  و  پرسپولیس  تیم های 
شد. عصر ایران نوشت: پیام حیدری در 
چند صحنه به ویژه هنگام برخورد مسعود 
ریگی و ساسان انصاری در میانه زمین، به 
سراغ مشورت با داوران اتاق )VAR( رفت، 
بازبینی تصاویر برای حیدری  اما امکان 
فراهم نبود و او حتی با مراجعه به کنار زمین، 
نتوانست تصویر موردنظرش را ببیند و به 
موضوع  این  البته  بازگشت!  زمین  میانه 
که در هفته  مسبوق به سابقه است؛ چرا
در  ملوان  و  استقلال  دوئل  هم  گذشته 
که صفحه  برگزار شد  قزوین  در  شرایطی 
پخش  امکان  عملاً  زمین  کنار  نمایشگر 
مجدد تصاویر را برای داور وسط نداشت و 
کوپال ناظمی از طریق هدست خود با اتاق 

)VAR( در ارتباط بود!
   نظر رئیس سابق 

گفت:  داوران  کمیته  سابق  رئیس 
پروتکل های VAR در ایران به صورت کامل 
رعایت نمی شود و سیستم مورد استفاده 
سرکاری است. حسین عسگری در گفت وگو 
با آنا، در خصوص حواشی ایجاد شده برای 
برتر  لیگ  در   VAR سیستم  از  استفاده 
اظهار کرد: سیستمی که در ایران به عنوان 
کمک داور ویدئویی استفاده می شود من 
درآوردی است. در تمامی کشور هایی که 
VAR استفاده می شود هیچ کدام از معضلات 
و مشکلاتی که در ایران دیده ایم وجود ندارد، 
چون برای هر مشکلی راه حلی در نظر گرفته 
گر قرار بر همکاری صدا و سیما  شده است. ا
با فدراسیون است باید این هماهنگی ایجاد 
شود. در ایرآنکه شبکه خصوصی نداریم و 
همه دولتی هستند. باید هماهنگی لازم 
صورت گیرد و دوربین های کافی داده شود، 
 VAR با ۶ یا نهایتاً ۷ دوربین که نمی تواند
راه انداخت. حداقل 2۰ دوربین نیاز است 
تا از زوایای مختلف تصاویر بازی ثبت شود 
و در اختیار تیم داوری قرار گیرد. وی ادامه 

داد: وقتی کمبود دوربین را در مسابقات 
ایجاد می شود  شاهد هستیم، مشکلاتی 
که در سه هفته اخیر شاهد آنها بوده ایم. 
این واقعیت ها وجود دارد ولی هیچ یک 
از مسئولان این موارد را نمی گویند. دائم 
فرافکنی می کند و حقایق را نمی گویند. در 
حال تبلیغات مختلف هستند و با کلمات 
بازی می کنند. VAR ما در راه است، روی هوا 
مانده، در گمرک قرار دارد، دستور ترخیص 
داده اند. این حرف ها چه معنی دارد و چرا 
کنید؟  بازی  افکار عمومی  با  می خواهید 
VAR مورد  به مردم بگویید.  را  حقیقت 
استفاده نقص دارد و تنها آمده تا دهان 
تیم ها و هواداران آنها بسته شود وگرنه با 
آن سیستمی که در دنیا استفاده می شود 
فاصله دارد. پروتکل های VAR در ایران به 
صورت کامل رعایت نمی شود. رئیس سابق 
کمیته داوران خاطرنشان کرد: بعد از سه 
هفته مردم اعتماد خود را به این VAR از 
دست داده اند و به اصطلاح عامیانه سیستم 
مورد استفاده در ایران سرکاری است. بازی با 
افکار عمومی تا جایی جواب می دهد و بعد 
از آن دیگر اعتمادی نیست. از هفته اول تا به 
حال، یک صحنه که با کمک VAR آفساید 
رد یا گرفته شده نشان داده اند. وقتی نبوده 
VAR را یدک می کشیم، مثل  یعنی اسم 
لیگ حرفه ای که در دوره بیست و چهارم آن 
هستیم و نیمی از 1۶ تیم آن، آواره هستند و 
در به در می گردند تا ورزشگاه میزبانی پیدا 
کنند. وی در مورد اینکه فیفا چه مجوزی 
به فدراسیون داده که VAR مورد استفاده 

با انتقادات مواجه شده، تصریح کرد: یک 
تا  گرفتند  لایسنس  فیفا  از  شرکت  تعداد 
سیستم VAR را به فروش برسانند و از هر 
یک از این شرکت ها که خرید شود فیفا مجوز 
را به فدراسیون طرف قرارداد می دهد ولی 
کاری به این ندارد که با چه جزئیاتی از این 
سیستم استفاده می شود، همین که مورد 
بهره برداری قرار بگیرد کافی است. فیفا که 
برای همه کشور ها متخصص نمی فرستد تا 
یکی یکی بازی ها را رصد کنند. نهایتاً یکی 
تا  را می فرستد  دو مورد نمایندگان خود 
دستگاه ها تست شود و گزارش مربوط به 
آن را دریافت می کند. فیفا که 2 هزار کارمند 
ندارد، 1۵۰ تا 1۶۰ کارمند دارد. عسگری درباره 
اینکه پیام حیدری داور بازی پرسپولیس 
و فولاد روی صحنه خطای ریگی و بازیکن 
حریف نتوانست از مانیتور تصاویر مربوط به 
خطا را ببیند و اعلام شده برابر پروتکل های 
VAR باید اعلام می شده از این لحظه به بعد 
بازی بدون این سیستم ادامه می یابد، اما 
حیدری چنین کاری را نکرده، یادآور شد: 
گر بودند  داوران تصمیم گیرنده نیستند و ا
اتفاق دیگری می افتد. از بیرون زمین به 
داوران می گویند چه تصمیمی بگیرند، آنها 
به آن عمل می کنند. روی خطای بازیکن 
نبوده  شکلی  به  تصاویر  هم  پرسپولیس 
که شدت ضربه مشخص شود و در نهایت 
داور چیزی که خودش دیده را مدنظر قرار 

داده است. 
   نظر کارشناس 

وحید صالحی، کارشناس داوری فوتبال، 

از نحوه پیاده سازی سیستم VAR در ایران 
انتقاد کرد. صالحی این هفته مهمان برنامه 
زیر طاقی با اجرای امیر بیشه و علی زمانی 
کنش های طنزآمیز  بود. او با اشاره به وا
هواداران به این سیستم، بر اهمیت آموزش 
زیرساخت های  کردن  فراهم  و  داوران 
کید  لازم برای استفاده صحیح از VAR تأ
در  عجله  که  است  معتقد  صالحی  کرد. 
آمادگی  بدون  سیستم  این  پیاده سازی 
بی کیفیت،  تجهیزات  از  استفاده  و  قبلی 
باعث شده تا VAR در ایران به جای بهبود 
داوری، به مشکلی جدید تبدیل شود. او در 
کنش طنز آمیز هواداران درباره  ابتدا به وا
ورود این سیستم اشاره کرد و گفت: در کنار 
ویدئویی  داور  کمک  با  که  شوخی هایی 
می شود مردم دوست دارند با کلمه وار هم 
شوخی کنند و عناوینی چون وار پلاستیکی، 
، وار دل خوشکنی را در فضای  وار تنظیم بازار
مجازی به کار می برند اما در کنار این ها ما 
ورود این سیستم را به فال نیك می گیریم 
و امیدواریم این سیستم به بهبود شرایط 
برگزاری مسابقات لیگ های برتر کمک کند. 
او در پاسخ به پرسش امیر بیشه مجری این 
برنامه از درخصوص جانمایی این سیستم 
در لیگ های حرفه ای گفت: توسعه فوتبال 
با این سیستم نیازمند وقت، تجربه و آموزش 
است. همه اینها باید با حوصله و دقت جلو 
گر قرار است VAR را با شرایط  برود. به نظرم ا
در  زیرساخت  آمادگی  بدون  و  نامناسب 
فوتبال ایران داشته باشیم، خیلی جواب 

نمی گیریم. 
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انتقاداتی که تمام شدنی نیست 

 ! VAR سیستم سرکاری به نام

گفتوگو

رضا رجبی کارشناس فوتبال در مورد شرایط 
کادر فنی تیم استقلال و برکناری نکونام در این 

روزها صحبت کرد. 
 نظر شما  درباره مطرح شدن بحث برکناری 
جواد نکونام از سرمربیگری استقلال چیست؟

استقلال  باشگاه  در  مدیریت  ثبات  عدم 
بزرگ ترین معضل است و الان ارثیه مدیریت به 
فرشید سمیعی رسیده، او هم ماشین امضای 
هلدینگ خلیج فارس و احمد شهریاری نماینده 
هلدینگ و رئیس هیئت مدیره است. یادمان 
نرود فصل قبل سمیعی زیر نامه اخراج نکونام 
را در زمان مدیریت خطیر امضا کرده بود. آن 
زمان که مدیر حقوقی بود و الان هم روی حرف 
هلدینگ حرف نمی زند. سمیعی برای چه مجوز 
جذب دو بازیکن بوسنیایی را امضا کرده در حالی 
که سرمربی اطلاعی نداشته است؟ استقلال 
که محله برو و بیا نیست. سمیعی آدم لجبازی 
است و نکونام هم از مواضع خود کوتاه نمی آید. 
اصلاً هم هواداران و پیشکسوتان تیم برای آنها 
اهمیتی ندارند در حالی که استقلال متعلق به 
طرفدارانش است. تا قبل از مالکیت هلدینگ 
مشکل استقلال پول بود و الان هم که پول به 
وفور وجود دارد مشکل مدیریت باشگاه را اذیت 
می کند. انگار که استقلال صاحب ندارد که این 
همه مشکل دارد. احمد شهریاری که نماینده 
از مدیریت  با تغییر مالکیت  هلدینگ است 
باشگاه می رود. آنچه می ماند استقلال است پس 
گر اعتقاد به مردمداری  درست مدیریت کنید. ا
دارید این همه نارضایتی نزد هواداران میلیونی 

باشگاه ایجاد نکنید
   نقش نکونام در این اتفاقات چیست؟

جواد نکونام از زمانی که سرمربی استقلال شد 
در انتخاب اطرافیان خود اشتباه کرده و می کند. 
افرادی که قرارداد های میلیاردی بستند و وقتی 
با آنها قطع همکاری شد، آبرو و حیثیت باشگاه 
را بردند. ادعای استقلالی بودن هم می کنند در 
حالی که پیشکسوتانی در این باشگاه هستند که 
بالای چند فصل برای این تیم بازی کردند و این 
همه هیاهو و سر و صدا ندارند، چون استقلال را 
بر پول ترجیح دادند. هلدینگ که مالک باشگاه 
شده به هر دلیلی نکونام را نگه داشت تا دومین 
فصل سرمربیگری اش را در این باشگاه سپری 
کند، اما بی انصافی است که پس از سه هفته 
بخواهند او را بردارند، چون زیلیکیچ را بازی نداده 
است. وقتی نکونام با هماهنگی باشگاه بازیکن 
جذب کرده، باشگاه هم نباید بدون هماهنگی 
سرمربی قرارداد زیلیکیچ را ثبت می کرد. استقلال 
در سه هفته قبلی خوب بازی نکرده ولی فقط 
دلایل فنی ندارد و دلایل غیرفنی هم دارد. فقط 

نباید ایراد فنی گرفت.

رجبی:
جواد نکونام در 

انتخاب اطرافیان خود 
اشتباه کرد! 

 ملی پوش پرتاب نیزه ایران در پارالمپیک  
که در  کرد  پاریس با چشمانی اشکبار بیان 
پارالمپیک توکیو نیز پرچم ام البنین را نشان داد 
اما هیچ مشکلی پیش نیامد. در جریان رقابت 
پرتاب نیزه کلاس F11 بازی های پارالمپیک 
پاریس، صادق بیت سیاح، ملی پوش ایران، 
رکورد  ۴۷.۶۴ متر ضمن شکستن  رکورد  با 
پارالمپیک به مدال طلا دست یافت اما پس 
از این مدال آوری، مسئولان برگزاری بازی ها 
بیت سیاح را دیسکالیفه کردند و مدال طلا به 
نماینده هند رسید. صادق بیت سیاح پس از 
این تصمیم با چشمانی اشکبار اظهار کرد: در 
پارالمپیک توکیو که فیلمش موجود است، بنده 
پرچم حضرت ام البنین را نشان دادم اما هیچ 

مشکلی پیدا نکردم، هیچ!
طلای  مدال  کسب  رئیس جمهوری   
کبر غریب شاهی در رشته پاراوزنه برداری  علی ا
گفت.  مسعود  پارالمپیک پاریس را تبریک 
در  خود  کاربری  حساب  در  پزشکیان 
کبر  ا »علی  نوشت:  ایکس  اجتماعی  شبکه 
غریب شاهی عزیز، مدال طلا و سکوی نخست 
پارالمپیک مبارکت باشد.« در آخرین روز از 
هفدهمین دوره بازی های پارالمپیک، علی 
کبر غریب شاهی ملی پوش ایران در دسته 1۰۷  ا
کیلو گرم به مصاف رقیبانی از امارات، برزیل، 
آمریکا، ژاپن، مکزیک، ازبکستان و  مالزی، 
که رکورددار جهان هم  مغولستان رفت. او 
محسوب می شود در دومین حرکت وزنه 2۵2 
کیلوگرمی را درخواست داد که به درستی آن را 
مهار و یک بار دیگر رکوردشکنی کرد و در نهایت 
با همان رکورد 2۵2 کیلو قهرمان پارالمپیک 
پاریس شد. این هفتمین مدال طلای کاروان 
ایران در پارالمپیک پاریس است. غریب شاهی 
بازی های  طلای  یک  و  جهان  قهرمانی   ۴

آسیایی را در کارنامه دارد.
 زهرا نعمتی نتوانست تعداد آرای لازم 
برای عضویت در کمیسیون ورزشکاران کمیته 
کمیته  کند.  کسب  بین المللی پارالمپیک را 
بین المللی پارالمپیک )IPC( شش ورزشکار که 
در جریان بازی های پارالمپیک 2۰2۴ پاریس 
کمیسیون ورزشکاران انتخاب شدند  برای 
را معرفی کرد. در این انتخابات حدود 1۸21 
ورزشکار رای دادند و 2۵ نامزد از 12 رشته ورزشی 
در چهار قاره با هم رقابت کردند. شش ورزشکار 
منتخب در مراسم اختتامیه معرفی خواهند 
شد. لنین کونا از پرتغال در پارا دوومیدانی، 
مارتینا کایرونی از ایتالیا در پارا دوومیدانی و 
ولادیسلاوا کراوچنکو از مالت در پاراشنا مجددا 

انتخاب شدند.

پارالمپیک2024

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه سپاهان می گوید با دانشگر برای ادامه 
همکاری توافق کرده و این بازیکن در تمرینات حضور دارد. در 
روز 11 شهریور ماه سال جاری مشخص شد که اتحاد کلبا با ارائه 
پیشنهادی رسمی به سپاهان، خواهان جذب محمد دانشگر 
شد. با وجود اینکه مدافع طلایی پوشان راضی به جدایی 
بود؛ اما باشگاه سپاهان مخالفت خود را اعلام کرد. با گذشت 
چند روز از این تصمیم، ژوزه مورایس دیروز با انتشار مطالبی 
در فضای مجازی درباره قصد محمد دانشگر برای جدایی از 
سپاهان و نظرش در این مورد به صحبت پرداخت. سرمربی 
که بسیاری از شما نگران رفتن  پرتغالی نوشت: »شنیده ام 
دانشگر هستید و فکر می کنید که من قصد فروش او را دارم اما 
باید روشن کنم که دانشگر خودش تصمیم به ترک تیم گرفته 
کنش، تصور  و این تصمیم کاملا شخصی است.« بعد از این وا
ایجاد شد که جدایی محمد دانشگر از جمع سپاهانی ها قطعی 
شده؛ اما مدیران باشگاه سپاهان روایت متفاوتی از قضیه 
دارند. در همین رابطه یکی از مدیران سپاهان در گفت وگو با 
تسنیم، اظهار داشت: صحبت های مورایس مربوط به زمانی 
است که دانشگر پیشنهاد دریافت کرد و قصد جدایی داشت 
، موضع ادامه  کرات مدیران باشگاه با دانشگر اما بعد از مذا

همکاری به وی اعلام شد 

بیــنالمــلل
  مدیران باشگاه پاری سن ژرمن به دنبال تمدید قرارداد 
سرمربی اسپانیایی خود هستند. لوئیس انریکه که تابستان 
گذشته هدایت پاری سن ژرمن را بر عهده گرفت، عملکردش 
در این تیم در یک سال اخیر نظر مدیران باشگاه را جلب کرده؛ 
به همین خاطر آنها خواهان امضای قراردادی جدید با این 
مربی اسپانیایی هستند. فابریتزیو رومانو خبرنگار سرشناس 
ایتالیایی و کارشناس نقل وانتقالات فوتبال اروپا خبر داد؛ باشگاه 
پاری سن ژرمن خود را آماده ارائه قراردادی جدید به انریکه ۵۴ 
ساله می کند، چون او را به عنوان بخشی کلیدی 
از پروژه خود می بینند. طبق ادعای رومانو؛ 
سرمربی پیشین بارسلونا و تیم ملی فوتبال 
که قرارداد فعلی اش با پاری سن  اسپانیا 
ژرمن تا پایان ماه ژوئن 2۰2۵ اعتبار دارد، 
این تابستان نقش مستقیمی در 
نقل وانتقالات PSG داشته و مورد 
احترام مدیران این باشگاه نیز 
گذشته  فصل  انریکه  هست. 
لوشامپیونه،  در  قهرمانی 
قهرمانی در جام حذفی فرانسه 
و قهرمانی در سوپرجام فرانسه 

را برای PSG به ارمغان آورد. 

شکایت باشگاه پرسپولیس از استقلال
استقلال در لیگ بیست و چهارم با شیوه ای عجیبی در 
حال مدیریت است و هواداران این تیم هر روز با اضطراب 
اینکه آیا یک گاف جدید داده می شود، اخبار باشگاه را 

پیگیری می کنند. آخرین گاف رخ داده توسط مدیران 
باشگاه استقلال و هلدینگ خلیج فارس مربوط 

به فسخ یک طرفه قرارداد مهرداد محمدی بود 
که پس از برگزاری هفته اول رقابت های لیگ برتر 
انجام شد؛ اقدامی که بر اساس ماده 1۷ آیین نامه 

نقل و انتقالاتی غیرقانونی بود، علاوه 
بر این باعث شد که تنها یک جلسه 
از محرومیت ۶ جلسه ای محمدی 
عجیب تر  گاف  البته  شود.  طی 
استقلال  باشگاه  که  بود  جایی 

مهرداد  نام  داشت  تصمیم 
سهرابیان  آرمین  و  محمدی 
قراردادش  که  بازیکنی  )دیگر 

را در فهرست  فسخ شده است( 
آسیایی قرار دهد؛ اقدامی که بر اساس ماده 
2۶. 1. 2 آیین نامه برگزاری لیگ نخبگان 
ممنوع بوده و بر اساس ماده ۵۶ آیین نامه 

انضباطی و اخلاق AFC منجر به جریمه مالی و ۳ بر صفر 
شدن بازی هایی می شد که این دو بازیکن در آن حضور 
داشته اند. با این حال قرارداد مهرداد محمدی دوباره 
امضا شد تا مدیران استقلال به دنبال ثبت قرارداد 
این بازیکن در سازمان لیگ و در پی آن، بهره بردن 
از او در لیگ نخبگان باشند. البته مدیران باشگاه 
استقلال اجازه ندادند که سناریوی فسخ قراردادها 
به پایان برسد و امروز قرارداد ایمان سلیمی را 
تا دوباره  کرد  به صورت یک طرفه فسخ 
یک اقدام غیرقانونی دیگر انجام داده 
باشد. در نهایت تمام این اقدامات 
در راستای شیوه مدیریت عجیب 
باشگاه استقلال، با اعتراض یکی 
از باشگاه های لیگ برتری همراه 
شد. باشگاه پرسپولیس دیروز و 
پس از امضای دوباره قرارداد مهرداد 
محمدی با ارسال نامه ای به حیدر بهاروند، 
از  با نام بردن  رئیس سازمان لیگ فوتبال 
اقدامات غیرقانونی باشگاه استقلال در فسخ 
قرارداد چند بازیکن و عضو کادر فنی، از این 

باشگاه شکایت کرد. باشگاه پرسپولیس در نامه اش، فسخ 
یک طرفه قرارداد و سپس امضای دوباره قرارداد مهرداد 
محمدی را نوعی »حرکت مزورانه و مصداق بارز دور 
زدن دستورالعمل سقف بودجه« دانسته است. باشگاه 
کم بر  پرسپولیس با اشاره به ماده ۴۹ دستورالعمل حا
گر مشخص شود  قراردادها به این نکته اشاره کرده که ا
قراردادی صوری، مزورانه یا متقلبانه باشد، علاوه تنبیه 
، باشگاه متخلف با تشخیص رکن قضائی باید از یک تا  مقرر
دو پنجره نقل و انتقالاتی محروم شود. باشگاه پرسپولیس 
در بخش پایانی این نامه خواستار ممانعت از صدور کارت 
بازی و ثبت قرارداد جدید مهرداد محمدی تا زمان روشن 
شدن ماجرا شده است. در همین راستا باشگاه پرسپولیس 
که این موضوع برای  از سازمان لیگ فوتبال خواسته 
پیگیری و صدور دستور لازم به کمیته انضباطی و اخلاق 
فدراسیون فوتبال ارجاع داده شود. البته موارد مورد اشاره 
باشگاه پرسپولیس تنها مختص باشگاه استقلال نبوده 
چرا که در آخرین بند از نامه سرخ پوشان به سازمان لیگ، 
درخواست شده که دستور لازم برای بازبینی و اصلاح 
رویه های کمیته نقل و انتقالات برای جلوگیری از رخ دادن 

تخلفات مشابه صادر شود. 

حمید درخشان بازیکن پیشین تیم ملی 
فوتبال گفت: نتیجه یک بر صفر برابر تیمی 
همچون قرقیزستان زنگ خطری برای تیم 
ملی است که در سیستم بازی و کار گروهی ایراد 

داریم و باید زودتر برطرف شود.
   عملکرد تیم ملی 

حمید درخشان در گفت وگو با ایسنا، در 
ارزیابی از عملکرد تیم ایران برابر قرقیزستان 
اظهار کرد: آن طور که از تیم ملی انتظار داریم 
این بازی به این شکل و شمایل نیست. 
درست است ۳ امتیاز بازی را گرفتیم، اما این 
نتیجه نمی تواند جواب نگاه ما به جام جهانی 
را بدهد حتما باید تغییراتی در روند بازی 
کتیک  کیفیت و تا کنیم تا بتوانیم با  ایجاد 
گر به همین  کنیم. وی افزود: ا بهتر بازی 
نجات  را  ما  بازیکنان  خلاقانه  فقط  شکل 
دهند در جایی گیر خواهیم کرد و این مشکل 

بزرگی برای ما به وجود می آورد. امیدوارم 
کتیک و نوع  در نگاهمان، نوع بازی، نوع تا
سیستم خود تغییراتی ایجاد کنیم و نوع بازی 
را تغییر و شکل آن را بهتر کنیم تا بتوانیم هم 
که در  خود لذت ببریم و هم تماشاچیان 
استادیوم صدایشان برای نوع بازی تیم ملی 
درآمد اصلاح کنیم و یک بازی خوبی را به 

نمایش بگذاریم.
   وضعیت زمین 

معتقد  خیلی ها  اینکه  درباره  درخشان 
سبب  زمین  نامناسب  شرایط  که  هستند 
شد تیم ملی نتواند بازی خوبی را به نمایش 
بگذارد تصریح کرد: آیا زمین فقط برای تیم 
ما کیفیت بد داشت یا برای قرقیزستان هم 
همین طور بود؟ برای تیم مقابل هم زمین 
کیفیت خوبی نداشت اما بهتر از تیم ما در این 
زمین بازی کرد. بنابراین دلیل خوب و قانع 

کننده ای نیست و آنها این ایراد را نگرفتند که 
زمین نامناسب و بی کیفیت بود.

   ایراد اصلی 
بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال خاطرنشان 
کرد: ما باید ایراد اصلی را پیدا کنیم. اینکه 
ذهن خود را فریب دهیم قشنگ نیست، باید 
بپذیریم که خوب بازی نکردیم و تغییراتی در 
نوع بازی خود ایجاد کنیم. باید بهتر شویم نه 
ک کنیم و بگوییم زمین  اینکه صورت مساله را پا
خراب بود. باید نگاهمان را واقع بینانه تر کنیم و 

به دنبال اصلاح اشکالات خود باشیم.
    وجود لژیونرها

با وجود  که  این پرسش  به  پاسخ  او در 
ضعف  بیشتر  پست ها  کدام  در  لژیونرها 
داشتیم؟ افزود: در هر سه پست حمله، هافبک 
و دفاع بازیکنان خوبی داریم. اشکال کار ما در 
سیستم بازی و کار گروهی است که باید برطرف 

کیفیتی داریم و  شود. ما بازیکنان خوب و با
باید از آنها به نحو احسن استفاده کنیم. در 
این صورت می توانیم رو به جلو حرکت کنیم و 

دانش فنی بازیکنان را افزایش دهیم.
   بازی با تیم های بزرگ 

برابر  بازی  روند  این  با  گفت:  درخشان 
تیم های بزرگ دنیا دچار مشکل می شویم. باید 
نوع بازی، سیستم و سرعت بازی را تقویت کنیم 
تا عملکرد موفق تری داشته باشیم. وی در 
پایان در ارزیابی از تیم قرقیزستان خاطرنشان 
گر  کرد: برابر تیم ما خیلی خوب بازی کرد و ا

دروازه بانش اشتباه نمی کرد شاید آن گل را هم 
نمی توانستیم وارد دروازه آنها کنیم. انتطار 
داشتیم تیم ملی سه گل به این تیم بزند. این 
زنگ خطری برای تیم ملی است که کارش 

ایراد دارد و باید زودتر تقویت شود.  ما باید بهتر 
از این برابر چنین تیمی بازی می کردیم.

ساپینتوی محروم و استقلال 

هیچ جای دنیا بعد از سه هفته سرمربی را تغییر نمی دهند. 
مگر استقلال سه بازی خود را باخته که بخواهند سرمربی را تغییر 
دهند. چهار امتیاز کسب شده و یک بازی با شکست تمام شده 
گر چنین است که کارلو آنچلوتی را هم از سرمربیگری رئال  است. ا
مادرید بردارند، چون دو بازی اول را نبرد و در هفته سوم برنده 
شد، الان هم که چهار هفته گذشته تیمش ۴ امتیاز از بارسلونا 
کمتر دارد. بحث حمایت از جواد نکونام نیست. من و دیگر 
گر  پیشکسوتان استقلال نمی خواهیم استقلال لطمه بخورد. ا
سرمربی خارجی بیاورند تا بخواهد در تیم جا بیفتد، چند هفته 
زمان نیاز دارد تا با تیم آشنا شود، در این مدت هم امتیاز از دست 
می دهد و بعد هم تیم را نبسته است. وقتی از باخت یک تیم انتقاد 
می شود باید مسائل فنی را هم در نظر گرفت. پیش از این هم 
گفته ام که هلدینگ خلیج فارس که مالک باشگاه استقلال شده 
بین خود و هواداران فاصله نیندازد ولی این کار را می کند در حالی 
گر نباشند استقلالی  که مالک اصلی استقلال هواداران هستند و ا
وجود ندارد. مشخص است که منتظر بودند تا جواد نکونام یک 
باخت بیاورد تا هجمه را روی او ایجاد کنند و جوری تحت فشار 
قرار بگیرد که حرفی برای برکناری اش نماند. استراماچونی و 
ساپینتو سرمربیان خارجی استقلال در سال های اخیر بودند. 
در ۶ هفته اول چند امتیاز گرفتند؟ نتایج هیچ کدام خوب نبود 
ولی ماندند، چون ایرانی نبودند. الآنکه باشگاه می خواهد نکونام 
را بردارد جایگزین ایرانی که برای او ندارد، سرمربی خارجی هم، 
چون تیم را نبسته بهانه برای نتیجه نگرفتن دارد. تا هفته دهم 
زمان می خواهد شناخت کافی از تیم پیدا کند، امتیازات زیادی 
از دست می رود، دست آخر هم استقلال از کورس قهرمانی جا 
می ماند و این فصل هم قهرمانی نصیب تیم دیگری می شود. 
استقلال که نزدیک به ۸۰ سال سابقه دارد و کلی پیشکسوت 
به فوتبال ایران داده، کجای باشگاه استقلال نشانی از یکی از 
پیشکسوتان می بینید. در هیات مدیره که خبری نیست، مدیر 
کادمی که پیشکسوت استقلال نیست، دو سه نفر آدم آورده اند  آ
که سابقه دلالی دارند، نمی دانم دیگر چه بگویم. فرشید سمیعی 
که مدیرعامل استقلال شده، کجاست؟ چرا از او خبری نیست؟ پل 
بین هلدینگ و باشگاه استقلال سمیعی است. پل بین سمیعی 
و بازیکنان هم کادرفنی است. سرمربی تیم می خواهد تصمیمی 
بگیرد و مدیرعامل جواب او را نمی دهد. جواد نکونام این ها 
را گفت و نمی دانستیم سمیعی جواب او را نمی دهد. از نکونام 
خواسته بودیم خودداری کند و امسال کمتر حرف بزند، سکوت 
کرد و همه هجمه های باشگاه و تیم را روی او ریختند. بحث اصلی 
و مهم تر از نکونام تیم استقلال است که نباید آسیب ببیند. حالا 
که سرمربی تیم، نکونام شده باید به او فرصت دهند و بی انصافی 
است پس از سه هفته برداشته شود. استقلال لیگ نخبگان را در 
پیش دارد و با توجه به اینکه بازیکنان خوبی جذب شده اند، حیف 
است به خاطر اختلافات از قهرمانی لیگ جا بماند. حداقل تا نیم 
فصل به نکونام فرصت داده شود چون تیم او می تواند مدعی 
قهرمانی باشد. در فضای مجازی به اسم استقلال تیم را می کوبند 
و نمی گذارند تا تیم خوبی که بسته شده در مسیر قهرمانی قرار 
بگیرد. ریشه چنین رفتاری هم از جایی است که می دانیم کجاست 
گر بیاورند محرومیت  و چنین کاری خودزنی است. ساپینتو هم را  ا

۴ ماهه دارد و نمی تواند از روی سکو تیم را هدایت کند. 

بهتاشفریبا
کارشناسفوتبال

درخشان: زمین بهانه است، تیم ملی در سیستم بازی و کار گروهی ایراد دارد 


